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روزجهانی قدس در شبکه 5 

شبکه پنج سیما، همزمان با آخرین جمعه ماه 
مبارک رمضان و روز جهانی قدس، 17 اردیبهشت 
آزاده  با پخش ویژه برنامه های مختلف با مــردم 

فسلطین همدل و همراه می شود. 

 هفت خان عشق در شبکه 5 
مستند  سیما،  پنج  شبکه  برنامه  تامین  واحــد 
خان طومان؛ هفت خان عشق، سینمایی سی و سه 
روز و مستندی ویژه روز جهانی قدس را روزهای 
پنجشنبه و جمعه بــرای مخاطبان تــدارک دیده 

است. 
مــســتــنــد»خــان طــومــان؛ هــفــت خــان عــشــق« به 
کارگردانی سعید چــاری و تهیه کنندگی سیاوش 
چاوشی در سالگرد به شهادت رسیدن شهدای 
ساعت اردیبهشت   16 پنجشنبه   خــان طــومــان 
 21 و 10دقیقه از شبکه پنج سیما پخش می شود. 

شهادت  نحوه  مستند،  از  بخشی  در  همچنین 
ــت دوســتــان و  ــ ــه روای شهید مــحــمــود رادمــهــر ب
شــاهــدان عینی بــه تصویر کشیده  مــی شــود. در 
مستند »خان طومان؛ هفت خان عشق« نقش 
بارز و پررنگ فرماندهی حاج قاسم سلیمانی نیز 

تبیین خواهد شد. 
سینمایی سی و سه روز نیز جمعه 17 اردیبهشت 
ساعت 10 و 40 دقیقه برای مخاطبان این شبکه 

تماشایی می شود. 
سی و سه روز فیلمی اســت از جمال شورجه به 
تهیه کنندگی مهدی همایون فر که روایتی واقعی 
از جنگ سی و سه روزه اسرائیل و حزب ا... لبنان 
دارد. این فیلم داستان واقعی از مقاومت اهالي 
یک روستای مجاور با اسرائیل است که مانع حمله 

اسرائیلی ها به جناح های مقاومت می شوند. 
همچنین مستند تامینی روز جهانی قدس جمعه 
17 اردیبهشت ساعت 7 و 30 دقیقه صبح پخش 

می شود.

 شهدای جبهه مقاومت  زمینه سازان 
حقیقی ظهور

برنامه »عطر عاشقی« شبکه پنج سیما، جمعه 
ــاه مــبــارک  ــت در آخــریــن جــمــعــه مـ ــهــش ــب 17اردی
رمضان به تبیین موضوع شهدای جبهه مقاومت، 
زمینه سازان حقیقی ظهور می پردازد. عطر عاشقی 
این هفته با حضور حجت الاسلام مصطفی کرمی 
از گــلــزار شــهــدای فــیــروزکــوه تماشایی می شود. 
همچنین جواد تلطفی با نوای گرم و دلنشین به 
قرائت زیــارت آل یس بــرای حاضران و بینندگان 
می پردازد. برنامه تولیدی »عطر عاشقی«کاری از 
گروه معارف شبکه پنج سیما ست که غروب جمعه 
هر هفته به تهیه کنندگی و کارگردانی سید ناصر 
سجادی و با اجــرای سید رضا نــواب ساعت 17 و 

20دقیقه روی آنتن شبکه پنج سیما می رود. 
برنامه  در  نیز  سیما  پنج  شبکه  اجتماعی  ــروه  گ
صبحگاهی سلام تهران روز پنجشنبه 16اردیبهشت 
به موضوع روز جهانی قدس می پردازد. همچنین 
برنامه شهر زیبا و جشن رمضان نیز معطوف به 

روز قدس روی آنتن خواهد رفت.

یون رادیو و تلویز

مسعود روشن پژوه 
مجری باسابقه تلویزیون 
است که بسیاری او را با 
اجرای»مسابقه محله«  
به یاد دارند

عکس:
جام جم

 دلیل ایــن کــه ســال هــا از رادیـــو دور بودید 
یا  نبود  راضی کننده  پیشنهادها  آیا  چیست؟ 
این که مشغله های کاری اجازه کار و فعالیت در 

رادیو را از شما گرفته بود؟
ــادی بــرای  در طــول ایــن ســال هــا پیشنهاد زیـ
حضور در رادیو داشتم اما مشغله های کاری 
هیچ وقت به من اجازه نمی داد تا این که فراغت 
بیشتری پیدا کردم و وارد رادیو صبا شدم و این 

درواقع اولین تجربه رادیویی من به این شکل 
است که برنامه ای را اجرا کنم.

 باوجوداین از ویژگی های این برنامه بگویید 
که شما را ترغیب کرد در آن حضورداشته باشید؟
ــفــریــح  ایـــــن بـــرنـــامـــه بـــه نـــوعـــی یــــک زنـــــگ ت
که  دوست داشتنی  و  ح  مفر است؛برنامه ای 

ترکیبی از موسیقی و گفت وگو و طنز است.
 با توجه به این که نخستین تجربه شما در 

اجرای چنین برنامه ای هست، با طنز شنیداری 
آشنا بودید؟

40ســال پیش تاکنون  از  با طنز شنیداری که 
آشنایی داشتم. آن زمان رادیــو به این شکل 
کاست هایی  قالب  در  و  نداشت  طنز  برنامه 
باید این نوع برنامه ها را می خریدی که درواقع 
محتوایش همین کارها و برنامه هایی بود که 
هم اکنون در رادیو می شنویم. اما الان به لحاظ 

این که زرق وبرق رسانه های تصویری و در لحظه 
بــودن رسانه های مجازی هم اضافه شده کار 
سخت تری پیش روی هریک از عوامل رادیو 

وجود دارد.
 از چه نظر کار سخت تر است؟

 بــــه هــــرحــــال نـــویـــســـنـــده هـــا بــــایــــد قـــدرتـــر 
عوامل  همه  و  حــرفــه ای تــر  باشند،گوینده ها 
باید توانایی انجام چنین کاری را داشته باشند.

  معمولا در رادیــو تعدادی برنامه های طنز 
ــق و  ــوف ــد کـــه بــســیــار م ــی ش تــولــیــد و پــخــش م
پرمخاطب بودند. به نظر شما که سال ها تجربه 
کار در رادیو را داشتید، رمز ماندگاری برنامه های 

طنز قدیمی در چیست؟
آن سال ها خیلی راحت تر می خندیدیم اما الان 
مقطعی می خندیم اما این که این خنده چقدر 
ریشه در نــوع زندگی و حس و حــال من دارد، 
آن زمــان شاید بــا یک  خیلی متفاوت اســت. 
لطیفه ساعت ها حال همه خوب بود اما الان 
حتی اگر بهترین شیوه های طنز را هم به کار 
آن قــدر دغدغه ها قالب می شود  ببری بازهم 
که به سختی می توان مخاطب را خنداند. الان 
هم در برنامه مثبت صباهنگی که در رادیو صبا 
دارم خیلی دنبال خنداندن مردم به آن شکل 
نبوده و نیستیم. درواقع لحظه ای که شنونده 
این برنامه را گوش می کند مثل این است که 
پنجره ای به یک استودیو بازشده که او می تواند 
گوینده،خواننده و سایر عوامل را ببیند. البته 
همه اتفاقاتی که در برنامه می افتد، واقعی است 

و هیچ کدام ساختگی نیست.
؟ دراین باره توضیح می دهید؟  چطور

 یعنی حتی اگر قرار است بخندیم واقعا زمانی 
که بچه ها حال شان خوب است ضبط صداهای 
خنده را می گیریم که در طول برنامه پخش کنیم. 
خنده دستوری و فرمایشی در هیچ جای برنامه 
نیست و ما واقعا خودمان هستیم در همان 
لحظه ای که برنامه را اجرا می کنیم. بعید است 
بتوان به نقطه ایده آل در خنداندن مردم رسید. 
اما تمام تلاش مان را می کنیم. گواه این مطلب 
همین بس که در شرایطی در حال کار کردن 
هستیم که هر آن ممکن است به دلیل کرونا 
یکی از عوامل دچار مشکل شود. اما سعی در 
انتقال حال خوب به مخاطب هستیم. آنها هم 
با ما تعامل می کنند، پیامک می دهند و درست 
مثل این که شما با دوست تان تلفنی صحبت 
ــا هــم در ارتــبــاطــیــم.  کنید یــک ســاعــت ونــیــم ب
موسیقی گــوش می کنیم و از حــال هم باخبر 

می شویم.

که این برنامه به طور مشترک اجرا  آنجا   از 
آقــای نیک یار  مــی شــود، دربـــاره همکاری تان با 

بگویید.
 تقریبا 20سالی است که با هم در برنامه های 
مختلف همکاری می کنیم. در این برنامه هم 
از ایشان خواستم با من همراه باشد. او هم 
سازش را می آورد و گاهی اوقات با خواننده ای 
که آن طرف خط است همراهی می کند. در کل 
سعی کرده ایم فضای متفاوتی در این برنامه 

داشته باشیم. 
 با توجه به همکاری 20ساله ای که با ایشان 

دارید از رمز ماندگاری این رفاقت بگویید.
فکر می کنم چون ما هردو یک هدف داریم و آن 
هم انتقال حال خوب به مردم است. در واقع ما 
به دنبال حال مردمیم و نه مال مردم )با خنده(. 
دنبال این نیستیم که از این حرفه کسب درآمد 
کنیم. بارها پیشنهاد ساخت آلبوم یا قطعات 
موسیقی به ما شده است. البته من که خودم 
را خواننده نمی دانم اما برای هردوی ما همین 
مهم است بتوانیم لحظه ای را ایجاد کنیم که 
یک مقدار برای مردم متفاوت است و حال شان 
را خوب می کند. همین برایمان کافی است از 
بازخوردهایی هم که گرفتیم متوجه شدیم خدا 
را شکر تاکنون توانسته ایم به هدفی که داریم، 

نزدیک شویم.
 کــــار در شـــرایـــط کـــرونـــا چــگــونــه اســـت؟ 
به خصوص در استودیوهای سربسته رادیو که 

این نگرانی را برای عوامل ایجاد می کند.
دوست دارم این نکته را بگویم. البته که من 
بــارهــا در بــرنــامــه هــم گــفــتــه ام و دوســـت دارم 
از  اینجا هم بگویم. کار بچه های رسانه کمتر 
کــادر درمـــان نیست. ایــن افـــراد ساعت ها در 
استودیوهایی که هیچ پنجره ای ندارد و عایق 
هم هست در حال کار کــردن هستند و تردد 
گــروه هــای بــرنــامــه ســاز کــار را بسیار خطرناک 
می کند. این بچه ها سال ها آموزش دیده اند و 
در حال انجام کاری تخصصی هستند که هرکسی 
قادر به انجام آن نیست. اگر خدای ناکرده اتفاقی 
برای هرکدام از آنها بیفتد جبران پذیر نیست. 
مگر چند سال دیگر باید بگذرد که ما بتوانیم 
یک صدابردار حرفه ای داشته باشیم و تربیت 
کنیم. یا هریک از عوامل که جایگزینی برای آنها 
نیست. اگــر قــرار باشد مــردم در خانه بمانند 
ایــن وظیفه اهالی رسانه اســت که بتوانند با 
برنامه های متنوع به این هدف دست یابند. 
به همین دلیل من خواهش می کنم از مدیران 

سازمان که این عوامل را واکسینه کنند.

هنوز هم خیلی ها مسعود روشن پژوه را با مسابقه محله می شناسند و با بردن نامش خاطرات بسیاری در ذهن تداعی می شود. 

زینب علیپور طهرانی

رسانه

یون، سال های بسیاری را در استودیوهای رادیو زندگی کرده و با گروه های مختلفی همکاری داشته اما  اما او در کنار برنامه های تلویز
به دلایلی مدتی از این رسانه دورمانده است.

روشن پژوه بعد از گذشت 25سال فاصله از رادیو با اجرای برنامه )مثبت صباهنگ( در شبکه صبا به این رسانه برگشته است. مثبت 
صباهنگ با اجرای مسعود روشن پژوه و شهرام نیک یار پنجشنبه و جمعه ها عصر از ساعت 18 به مدت یک ساعت و نیم روی آنتن 
گی های آن داشتیم که در ادامه  این شبکه است. به همین بهانه با او گفت وگویی درباره بازگشتش به رادیو و اجرای این برنامه و ویژ

می خوانید:

گفت وگو با مسعود روشن پژوه، مجری برنامه »مثبت صباهنگ« رادیو

 بچه های رسانه 
همپای کادر درمان

اگر قرار باشد مردم 
در خانه بمانند این 
وظیفه اهالی رسانه 
است که بتوانند 
با برنامه های 
ع به این  متنو
هدف دست یابند. 
به همین دلیل من 
خواهش می کنم 
از مدیران سازمان 
که این عوامل را 
واکسینه کنند

به گزارش روابط عمومی رادیو سلامت، مرتضی میلانی، تهیه کننده درباره برنامه 
»افق روشن« توضیح داد: مخاطبان می توانند این برنامه را روزهای شنبه و دوشنبه 
به صورت زنده از رادیو اینترنتی و از اپلیکیشن ایرانصدا ببینند و از رادیو سلامت 
هم بشنوند. در این دو روز ما به چالش های حوزه اجتماعی می پردازیم و از ساعت 

9 و 10 دقیقه روانه آنتن رادیو سلامت می شود. وی ادامه داد: در این برنامه مستند 
گزارشی متناسب با موضوع مورد بحث داریم و گزارش مردمی از دیگر بخش های 
برنامه است که کارشناسان مختلف از نگاه شان به این موضوعات می پردازند. 

تلاش می کنیم مطالبات و نیازهای مردم را در این دو روز پاسخگو باشیم.

 میلانی با اشاره به روزهای چهارشنبه گفت: اما موضوع روزهای چهارشنبه متفاوت 
است و به بیانات رهبر معظم انقلاب می پردازیم؛ موضوعاتی که ایشان تاکید کردند 
و برای کشور لازم است و نگاه می کنیم که آیا عملیاتی شده اند و تا کجا پیشرفت 

داشته اند. کارشناس مجری برنامه فاطمه شهبازی است.

»افق روشن« و چالش های حوزه اجتماعی

خبر

 پایان تصویربرداری
یرخاکی« سریال »ز

 

تلویزیونی  مجموعه  دوم  فصل  تصویربرداری 
»زیـــرخـــاکـــی« بـــه کـــارگـــردانـــی جــلــیــل ســـامـــان و 
تهیه کنندگی رضا نصیری نیا در شهر لاهیجان 

به پایان رسید.
به گزارش روابط عمومی سریال، ساخت فصل 
دوم زیــرخــاکــی از دی مـــاه ســال 1399 آغــاز شد 
و در حالی که خبرهای اولیه حاکی از ایــن بود 
که این مجموعه به جــدول پخش شبکه یک 
بــرای مــاه رمضان ســال 1400 مــی رســد، به خاطر 
حساسیت های کرونایی و تلاش برای رعایت 
حــداکــثــری پــروتــکــل هــا، همچنین حجم بــالای 
به  تصویربرداری  طولانی شدن  و  لوکیشن ها 

زمان دیگری موکول شد.
گروه سازنده زیرخاکی پیش از رسیدن به شمال 
، در شهرک سینمایی دفــاع مقدس و  کــشــور
ج نیز مشغول  لوکیشن هایی واقع در تهران و کر

تصویربرداری بود.

ــاره به  ــ ــا اش ــردان »بــچــه مــهــنــدس4« ب ــارگـ احــمــد کــــاوری، کـ
حساسیت فعالیت عوامل برای کار فشرده در اوج کرونا 
تأکید کرد تاکنون هیچ یک از عوامل این پروژه به کرونا مبتلا 

نشده اند.
ــردان ســریــال  ــ ــارگ ــ ــم، احــمــد کــــــاوری، ک ــام جـ بـــه گـــــزارش جـ
بچه مهندس4 که این شب ها از شبکه دوی سیما در حال 
پخش است، درباره وضعیت تولید این سریال که همزمان 
با پخش ادامه دارد به مهر بیان کرد: برای پخش به موقع کار 
از آنتن شبکه دو، مراحل فنی ازجمله مونتاژ و صداگذاری 
به صورت فشرده و شبانه روزی در حال انجام است. بر اساس 
برنامه ریزی های انجام گرفته، تصویربرداری نیز اوایل هفته 

آینده به پایان می رسد.
وی که در فصل چهارم کارگردانی سریال را به عهده گرفت، 
اضافه کرد: این روزها روی تک تک عوامل فشار مضاعفی 
وجــود دارد و خوشحالم که در ایــن فصل از مجموعه نیز 
توانستیم مخاطب را باوجود تغییرات گسترده در متن با 

سریال همراه کنیم.
ــاره شــرایــط تــصــویــربــرداری و تولید در روزهـــای  ــ کـــاوری درب
شیوع کرونا توضیح داد: کار کردن باوجود کرونا شرایط را 
بــرای گروه های فیلمبرداری به مراتب دشــوار کــرده است. 
خوشبختانه سعید سعدی، تهیه کننده پروژه برای جلوگیری 

از ابتلای اعضای گروه تمهیدات فراوانی در پیش گرفته،تیم 
پزشکی همیشه سر صحنه حاضر است و هرچند روز یک بار 
از عوامل تست گرفته می شود. خدا را شاکرم که تا این لحظه 
هیچ کدام از بچه ها به این ویروس مبتلا نشده اند و همه در 

سلامت کامل هستند.
این کارگردان درباره تغییر بازیگر نقش اول بچه مهندس در 
فصل چهارم این سریال و این که چقدر توانست مخاطب را با 
خود همراه کند،گفت: به نظرم محمدرضا رهبری خیلی زودتر 
از آن چیزی که تصور می کردیم، توانست مخاطب را با خود 
همراه کند و این را می توان به خوبی از بازخوردهای مردمی 
متوجه شد. تغییر بازیگر اصلی فصل چهارم یک سریال 
ریسک بالایی دارد و حتی در برخی مواقع به شکست آن پروژه 
منجر می شود. فکر می کنم علاوه بر تلاش بالای محمدرضا 
رهبری بــرای باورپذیر شدن این نقش در ذهن مخاطب، 
ازساختار منسجمی برخوردار  نیز  فیلمنامه بچه مهندس 
اســت بــه طــوری کــه مخاطب را بــدون در نظر گرفتن تغییر 

شخصیت ها به خوبی با قصه همراه می کند.
کاوری درباره کارگردانی بچه مهندس4 که بعد از سه فصل به 
این سریال پیوسته است،گفت: در مصاحبه ای که به تازگی 
از من دریکی از رسانه ها منتشر شد، اعلام کردم با توجه به 
تغییر کارگردان و حضور آقای علی غفاری در یک پروژه دیگر 

با ساخت بچه مهندس4 به نوعی در عمل انجام شده قرار 
گرفتم اما متأسفانه این گفته من در میان برخی دوستان 
باعث ایجاد سوءتفاهم هایی شد. درواقع از صحبت های من 
این طور استنباط شد که انگار بدون هیچ علاقه و به صورت 
کاملا اجباری روی صندلی کارگردانی فصل چهارم این پروژه 
صحیح  به هیچ وجه  مسأله  ایــن  درصورتی که  نشسته ام، 
نیست و کارگردانی فصل چهارم بچه مهندس برایم یک 

نوع توفیق اجباری بود.
وی درباره این که خودش چقدر در تولید کار اعمال نظر داشته 

است، توضیح داد:گرچه مقداری دیر به پروژه اضافه شدم 
و فرصت هیچ گونه اعمال نظر روی متن را نداشتم اما به 

نتیجه ای که تاکنون به مخاطب ارائه شده، افتخار می کنم.
ــاره محور قصه در ایــن فصل روی نخبه گرایی  کـــاوری دربـ
اظهارکرد:بخشی از داستان بچه مهندس4 به رشد صنعت 
هواپیمایی کشور و افتخارآفرینی نخبه های ایرانی می پردازد 
به عنوان کارگردان پروژه بسیار خوشحالم که به همراه یک 
گروه کاملا همدل توانستیم بخش کوچکی از این مسأله را 

برای تماشاگر به تصویر بکشیم.

کرونا   از ماجرای تغییر نقش اول تا قصه 
در بچه مهندس

معلولیت  دارای  افـــراد  ــرای  بـ سینمایی  فیلم   60
شنوایی مناسب سازی می شود.

ــام جـــم، مــدیــرکــل روابــط عــمــومــی و  ــزارش جـ ــ بـــه گـ
اموربین الملل سازمان بهزیستی کشور از همکاری 
اداره کل روابط عمومی سازمان بهزیستی با شبکه 
60فیلم  مناسب سازی  منظور  بــه  سیما  سلامت 
شنوایی  معلولیت  دارای  ــراد  افـ بـــرای   سینمایی 

خبر داد.
ــاره گــفــت: در راســتــای  ــ ــن ب ــ مــســعــود آســیــمــا درای
اجــرای قــانــون حمایت از افــراد دارای معلولیت و 
آنها، مقرر  مناسب سازی محتواهای قابل ارائه به 
رابط  از  با استفاده  60عــنــوان فیلم سینمایی  شد 
افراد  اختیار  در  و  ناشنوایان مناسب سازی شود 

دارای معلولیت شنوایی قرار گیرد.
وی افزود: این مناسب سازی با استفاده از بیش از 
دو رابط ناشنوایان و با توجه به صحنه های فیلم ها 
انجام شده تا فضای واقعی تری از فیلم را به مخاطب 
ارائه دهد. همچنین این فیلم های مناسب سازی 
شده تا پایان ماه رمضان و روز عید فطر به صورت 
روزانه در ساعت17 و تکرار آن در ساعت24 از شبکه 
ایــران پخش  سلامت سیمای جمهوری اســلامــی 

می شود.
امور بین الملل سازمان  و  روابط عمومی  مدیرکل 
بهزیستی کشور تاکید کرد: سازمان بهزیستی کشور 
علاوه بر پیگیری هایی که در زمینه مناسب سازی های 
و  ساختمان ها  و  شهری  مبلمان  از  اعــم  مختلف 

همچنین اپلیکیشن ها و وب سایت های مختلف 
انجام داده اســت، ایــن مناسب سازی را در تولید 
محتواهای فرهنگی وهنری هم پیگیری می کند تا 
عزیزان دارای معلولیت شنوایی هم بتوانند مانند 
فرهنگی_هنری  تــولــیــدات  از  جامعه  ــراد  افـ دیــگــر 

کشورمان استفاده کنند.
پنج فیلم سینمایی مناسب سازی شده با عناوین 
« به کارگردانی رضا میرکریمی، »طلا« و »مس«  »امروز
به کارگردانی همایون اسعدیان، »گهواره ای برای 
« بــه کــارگــردانــی پــنــاه بــرخــدا رضــایــی، »پـــدر آن  ــادر مـ
دیگری« به کارگردانی یدا... صمدی و »خداحافظی 
طولانی« به کارگردانی فرزاد موتمن تا 16اردیبهشت 

از شبکه سلامت سیما پخش می شوند.

مناسب سازی چند فیلم سینمایی برای ناشنوایان


